
P R O T O K Ó Ł  Nr X/2012 
z obrad XXV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 12 września 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz.13:45. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył XXV Sesję 

Rady Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w 
posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Nieobecni: Pani Barbara Grzywacz i Pani Halina Sieńska. 
O godz. 12:00 na obrady przybył radny Zbigniew Wiśniewski, natomiast po przerwie obrady 
opuścił radny Michał Szwechowicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński oraz Wacław Jabłoński 
(wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu) 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- specjalista ds. dróg gminnych Paweł Oelberg 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu  
- Pan Mieczysław Rutkowski zam. Nowy Dwór 
- Pan Jerzy Wiśniewski zam. Skarlin 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie Gminy do kategorii dróg 

gminnych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przejęciu nieruchomości od PKP. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze Związku 

Gmin Ziemi Nowomiejskiej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto Lubawskie na okręgi 

wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 
geodezyjnym Bratian. 
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15. Podjęcie uchwały w. sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 
geodezyjnym Lekarty. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 
geodezyjnym Jamielnik. 

17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
18. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radnego Romana Brzeskiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XXIV Sesji Pan Józef Szczepański poinformował, Ŝe zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Stwierdził, Ŝe protokół odzwierciedla przebieg obrad i 
wnioskował o jego przyjęcie. 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXIV Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował następujące zmiany: 
- wykreślenie z porządku obrad pkt 7 dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie stawek opłat 
za korzystanie przez operatorów i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
- w to miejsce: podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033, 
- oraz  jako punkt 16  
- podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Jamielnik. 
Dotychczasowy punkt 16 i 17 będzie jako 17 i 18. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta. 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 20 
czerwca do 11 września 2012 roku: 
21.06.2012  
- uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Pracy w sprawie Samorządowej Elektronicznej 
Platformy Informacyjnej, 
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- uczestniczył w naradzie budowlanej w sprawie kanalizacji Bratian, 
- spotkał się z Panią Krezymon ze Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie 
zaopiniowania zmian kadrowych w oświacie, 
25.06.2012 
- spotkał się z przedsiębiorcą, który nabył część byłego zakładu Humdrex,  
- winszował mieszkance Skarlina z okazji 90-tych urodzin, 
- uczestniczył w Powiatowej Radzie Zatrudnienia, 
26.06.2012  
- Wójt wspólnie z Wicestarostą Marcinem Bulińskim, Dyrektorem Powiatowego Zarządu 
Dróg Ryszardem Kłosowskim, specjalistą ds. dróg Pawłem Oelbergiem i radnym 
Zbigniewem Wiśniewskim dokonali wizji lokalnej w Nawrze w sprawie rozpatrzenia 
moŜliwości kontynuacji budowy chodnika przy drodze powiatowej. 
- Wójt spotkał się z Prezesem Zakładu Unieszkodliwiania  Odpadów Komunalnych w Rudnie 
w sprawie omówienia zagadnień związanych z gospodarką odpadami. 
27.06.2012 
- w Urzędzie Wojewódzkim Wójt odebrał upowaŜnienie dostępu do bazy Systemu Informacji 
Oświatowej, 
- w Urzędzie Marszałkowskim podpisał aneks do umowy na budowę przystani kajakowej w 
Mszanowie, 
- uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej podczas którego 
udzielono absolutorium Zarządowi, 
- był gospodarzem spotkania informacyjnego, na którym przedstawiciele spółki Marathon Oil 
zapoznali mieszkańców Nowego Dworu Bratiańskiego, Lekart i Gryźlin z planowanymi 
działaniami związanymi z poszukiwaniem gazu ziemnego ze złóŜ niekonwencjonalnych (tzw. 
gazu łupkowego), 
28.06.2012  
- podpisał umowę z wykonawcą remontu świetlicy w Nowym Dworze Bratiańskim, 
- uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu Związku Gmin „Czyste Środowisko”, 
- winszował uczniom kończącym naukę w gimnazjum w Bratianie, 
- uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej spółki Zakładu Usług Komunalnych w 
Mszanowie, 
2.07.2012 
- uczestniczył w podpisaniu aktu notarialnego na mocy którego doszło do sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w miejscowości Kaczek, 
- uczestniczył w naradzie budowlanej w sprawie kanalizacji Bratian, 
3.07.2012  
- uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę w sprawie organizacji doŜynek 
powiatowych, 
- spotkał się z Inspektorem Nadzoru przebudowy drogi Jamielnik - Gryźliny, 
4.07.2012 - gratulował zdanego egzaminu na nauczyciela mianowanego czterem 
pracownikom szkół Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
5.07.2012 
- uczestniczył w pracach komisji powołanej do rekrutacji gońca, 
- zwołał naradę z sołtysami, 
6.07.2012 - brał udział we Wspólnym Posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na którym 
wytypowano do realizacji inwestycje drogowe. Gmina będzie starała się pozyskać na nie 
środki z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 
7.07.2012 
- uczestniczył w obchodach 110-lecia działalności Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Radomnie, 
- brał udział w VI Marszu na Grunwald, 
9.07.2012 



 4 

- przewodniczył komisji konkursowej na stanowiska Dyrektorów Szkół w Bratianie, 
Jamielniku, Skarlinie, Radomnie i Tylicach, 
- uczestniczył w naradzie budowlanej w sprawie kanalizacji Bratian, 
11.07.2012 
- podpisał aneks do umowy o dofinansowanie budowy kanalizacji w Bratianie w sprawie 
przedłuŜenia terminu rozliczenia pierwszego etapu inwestycji o miesiąc, 
- uczestniczył w spotkaniu z grupą mieszkańców Nowego Dworu Bratiańskiego 
obawiających się inwestycji realizowanej przez firmę Marathon Oil, 
12.07.2012 
- podpisał umowę z wykonawcą na "Budowę boiska wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i 
bieŜnią w Jamielniku”, 
- spotkał się z właścicielem ul.Młyńskiej w Bratianie w celu omówienia warunków zakupu 
drogi oraz moŜliwości przeprowadzenia kanalizacji przez jego posiadłość, 
14.07.2012 - uczestniczył w obchodach 602 rocznicy Bitwy pod Grunwaldem, 
15.07.2012 - spotkał się z Burmistrzem Józefem Blankiem w sprawach: stawki za zrzut 
ścieków do oczyszczalni w Nowym Mieście Lubawskim i naprawy zdewastowanego pomnika 
w Nawrze, 
17.07.2012 
- Wójt powierzył obowiązki nowo wybranym Dyrektorom Szkół, 
- uczestniczył w pogrzebie Ŝony Radnego,  
18.07.2012 - podpisał akt notarialny dotyczący nieodpłatnego przejęcia dróg połoŜonych w 
miejscowości Nawra, oznaczonych numerami ewidencyjnymi 132/3 i 375/2 o łącznej 
powierzchni 0,3221 ha, 
19.07.2012 - spotkał się z Panem Drzycimskim – wykonawcą projektu budowy drogi 
Jamielnik – Gryźliny, 
23.07.2012 
- spotkał się z Wicemarszałkiem Województwa – Panem Gustawem Markiem Brzezinem w 
celu zintensyfikowania działań związanych z uzgodnieniem Studium Uwarunkowań i 
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. Trudności z uzgodnieniem pojawiły 
się w związku z wprowadzeniem do Studium terenów pod budowę siłowni wiatrowych. Minął 
juŜ ponad rok od kiedy Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany Studium. 
- spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa – Panem 
Andrzejem Boberem w sprawie ustaleń dotyczących ogrzewania budynku pałacu w 
Gwiździnach. Dyrektor poinformował Wójta, Ŝe w bieŜącym roku nie posiada środków na 
wymianę instalacji centralnego ogrzewania w budynku. Wójt uzyskał natomiast zapewnienie, 
iŜ Agencja wyremontuje w tym roku dach oraz udostępni Gminie dodatkowe pomieszczenie 
niezbędne do zmiany systemu grzewczego. W sprawie zapewnienia ogrzewania w budynku 
„pałacu” w Mszanowie Dyrektor zapewnił Wójta, Ŝe proceduje z centralą w sprawie 
sfinansowania budowy nowego ciepłociągu. Wyraził obawy, czy uda się pomyślnie załatwić 
tę sprawę,   
- spotkał się z Dyrektorem GDDKiA – Panem Mirosławem Nicewiczem, z którym omówił 
plany budowy chodnika w miejscowości Bratian wzdłuŜ drogi krajowej nr 15. Po wielu 
staraniach inwestycja ta została w końcu wpisana do Planu Budowy Ciągów Pieszo-
Rowerowych na 244 pozycji (cała lista zawiera ok. 500 pozycji), co kwalifikowałoby ją 
wstępnie do realizacji za około 5 lat. Są jednak szanse na przyspieszenie terminu, 
24.07.2012 
- z Panem Prezesem Cieszyńskim z firmy „KOMBUD” omówił kwestię naprawy dachu w 
Szkole Podstawowej im. ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach, 
- uczestniczył w Święcie Policji w KPP w Nowym Mieście Lubawskim, 
25.07.2012 
- brał udział w Sesji Rady Gminy, 
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- uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych RP, 
26.07.2012 - przewodniczył komisji rekrutacyjnej na stanowisko Komendanta StraŜy 
Gminnej. Do naboru przystąpiły dwie osoby - jedna oferta została odrzucona z przyczyn 
formalnych, drugi kandydat nie spełnił oczekiwań komisji, 
1.08.2012 
- uczestniczył w spotkaniu przedstawicieli firmy Marathon Oil z mieszkańcami Nowego 
Dworu Bratiańskiego, którego tematem były obawy związane z działaniami poszukiwania 
gazu łupkowego, 
- podpisał akt notarialny na sprzedaŜ działki budowlanej w Gwiździnach oraz akt notarialny 
na zakup działki nr 254/27 o pow. 0,0695 ha stanowiącej drogę w Bratianie (ul. Młyńska) za 
kwotę 30 tyś zł., 
2.08.2012 
- spotkał się z radnymi z Jamielnika w sprawie organizacji uroczystości otwarcia drogi 
Jamielnik-Gryźliny, 
- wziął udział w naradach budowlanych dotyczących inwestycji: budowy drogi Jamielnik – 
Gryźliny, modernizacji systemu grzewczego w szkole w Bratianie oraz budowy kanalizacji w 
Bratianie, 
- uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę, w którym uczestniczyli Wójtowie 
i Burmistrz; głównym tematem obrad było ewentualne przejęcie przez Gminy części 
zobowiązań poręczeniowych Powiatu,  
- podpisał umowę na  projekt „Uczymy się przez całe Ŝycie”, dotyczący współpracy szkoły w 
Jamielniku ze szkołą w Czechach, 
3.08.2012 - spotkał się z projektantem w sprawie aktualizacji dokumentacji projektowej 
budowy kanalizacji w Bratianie,  
8.08.2012 
- podpisał akt notarialny na sprzedaŜ  budynku mieszkalnego nr 53 w Tylicach.  
- w Urzędzie Marszałkowskim podpisał aneks do umowy o dofinansowanie projektów 
dotyczących budowy boiska w Bagnie oraz przystani kajakowej w Mszanowie. W obydwu 
projektach przesunięty został termin rozliczenia projektów. 
- przeprowadził rozmowę z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w celu 
przyspieszenia działań dotyczących zapewnienia ogrzewania w budynku „pałacu” w 
Mszanowie,   
11.08.2012 - firma Marathon Oil zorganizowała wyjazd do Pilichowa w okolicach Prabut 
(powiat kwidzyński), na miejsce gdzie aktualnie prowadzone są wiercenia poszukiwawcze 
gazu łupkowego, 
10 - 23.08.2012 Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym, 
24.08.2012 - wziął udział w posiedzeniu Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby 
Rolniczej, 
26.08.2012 - wziął udział w spływie kajakowym zorganizowanym z okazji otwarcia przystani 
kajakowej w Mszanowie, 
28.08.2012 - wizytował gospodarstwa rolne nominowane do konkursu „Rolnik Roku Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie”, 
29.08.2012 - uczestniczył w naradzie budowlanej w sprawie kanalizacji Bratian, 
30.08.2012 
- uczestniczył w rozmowach kwalifikacyjnych na stanowisko Komendanta StraŜy Gminnej. 
Konkurs wygrał Pan Andrzej Grugiel, dotychczas zatrudniony w Komendzie Powiatowej 
Policji w Nowym Mieście Lubawskim. 
- złoŜył powinszowania siedmiu parom z okazji 50-lecia poŜycia małŜeńskiego, 
31.08.2012 - uczestniczył w uroczystości  otwarcia drogi gminnej Jamielnik - Gryźliny, 
01.09.2012 - brał udział w uroczystości  poświęconej 73 rocznicy wybuchu II Wojny 
Światowej, 
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04.09.2012 - podpisał 3 akty notarialne dotyczące sprzedaŜy działek w Pacółtowie i 
Jamielniku oraz lokalu mieszkalnego w Jamielniku, 
05.09.2012 - uczestniczył we wspólnym posiedzenie komisji Rady Gminy, 
06.09.2012 
- spotkał się z przedstawicielem firmy Euro Cape w sprawie planów związanych z budową 
elektrowni wiatrowych, 
- w nowomiejskiej bazylice uczestniczył w odnowieniu Aktu Intronizacyjnego Najświętszego 
Serca Pana Jezusa, 
08.09.2012 - wraz z rolnikami i mieszkańcami gminy obchodził święto plonów - DoŜynki 
Gminno-Parafialne w Radomnie, 
09.09.2012 - uczestniczył w DoŜynkach Powiatowych, które zorganizowano w Ostaszewie w 
gminie Grodziczno, 
10.09.2012 - powinszował jubilatce z Bratiana z okazji 102 urodzin, 
11.09.2012 - przeprowadził rozmowę z Dyrektorem Olsztyńskiego Oddziału Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie naprawy chodnika w Bratianie, w miejscu 
gdzie zamierzamy zamontować wiatę przystankową.  
 

Ponadto w zakresie bieŜącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali 
następujące działania: 
W okresie od 20.czerwca do 11.września br. wykonano następujące prace związane z 
drogami: 
- nawieziono otoczakiem drogę gminną Nawra – Ustronie oraz drogę w Gwiździnach (42 t), 
- wykoszono: place zabaw w Bratianie, Bagnie, Nawrze, Pacółtowie; drogi gminne w 
Bratianie, Mszanowie, Nawrze, Kaczku, Pustkach, Skarlinie, Chroślu, Radomnie, Nowym 
Dworze Bratiańskim, Gwiździnach, Lekartach, 
- nawieziono tłuczniem i wyprofilowano drogę gminną w Pacółtowie, 
- załatano dziury na drodze gminnej Pustki –Ruda, 
- wyrównano drogi gminne: Bratian – Kaczek, Bratian – Pustki i Bratian – Chrośle, 
- wycięto zakrzaczenia przy drogach gminnych: Nawra-Ustronie i w Jamielniku w kierunku 
Szeplerzyzny oraz na działkach gminnych planowanych do sprzedaŜy, 
- przycięto Ŝywopłot przy pomniku w Nawrze oraz przy budynku Urzędu Gminy, 
- nawieziono 1215 ton tłucznia na drogi w obrębie wsi Chrośle, 891 ton tłucznia na drogi w 
Gwiździnach, 66 ton na drogę Nawra-Ustronie i 15 ton na przystań kajakową, 
- z plaŜy nad jeziorem Skarlińskim skradziono dwa 110 l kosze na śmieci; dokonano 
zgłoszenia na Policję. Gmina dostarczyła nowe kosze, które będą demontowane po 
zakończeniu sezonu wakacyjnego. 
 

W okresie sprawozdawczym przeprowadzono postępowania do 14 000 Euro na: 
- dostawę z montaŜem wyposaŜenia placu zabaw w miejscowościach Pustki i Radomno, 
- zakup sprzętu sportowego na małe boisko w Mszanowie, 
- wykonanie oraz emisję w lokalnej lub regionalnej telewizji filmu reklamowego promującego 
projekt: "Zastosowanie odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej modernizacji 
systemu grzewczego Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie", 
- wykonanie usługi polegającej na demontaŜu, transporcie i utylizacji pokryć dachowych 
azbestowo-cementowych z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- dostawę wyposaŜenia i mebli dla szkół i oddziałów przedszkolnych połoŜonych w 
miejscowościach: Gwiździny, Radomno i Jamielnik, 
- rozwój bazy turystycznej Gminy poprzez budowę przystani kajakowej w Mszanowie, 
- pełnienie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem inwestycyjnym prowadzonym pod nazwą 
„Budowa boiska wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i bieŜnią w Jamielniku”,  
- pełnienie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem inwestycyjnym prowadzonym pod nazwą 
„Przebudowa Świetlicy Wiejskiej w Nowym Dworze”,  
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- wykonanie ogrodzenia przy Świetlicy Wiejskiej w Nawrze, 
- wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania: „Przebudowa drogi  gminnej Bratian – 
Kaczek oraz ulic osiedlowych w miejscowości Bratian”, 
- opracowywanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w Gminie Nowe 
Miasto Lubawskie, 
- remont pomieszczeń przy świetlicy wiejskiej w Skarlinie (postępowanie uniewaŜniono ze 
względu na brak wystarczających środków), 
- świadczenie usług w zakresie wywozu stałych odpadów komunalnych niesegregowanych z 
obiektów uŜyteczności publicznej będących własnością Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
zlokalizowanych na terenie gminy. 

 
W okresie sprawozdawczym przeprowadzono postępowania powyŜej 14 000 Euro na: 

- budowę boiska wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i bieŜnią w Jamielniku, 
- dowóz uczniów do szkół podstawowych i gimnazjów połoŜonych na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, w roku szkolnym 2012/2013 poprzez zakup biletów miesięcznych 
uprawniających do korzystania z usługi, 
- dostawę lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Tylicach. 
- 24 lipca br. w II przetargu ustnym nieograniczonym za kwotę 18.265,50 zł brutto sprzedano 
piątą działkę budowlaną w miejscowości Gwiździny. 
- 17 sierpnia br. w przetargu ustnym nieograniczonym za kwotę 32.927,10 zł brutto 
sprzedano działkę budowlaną w miejscowości Pacółtowo. 
24 sierpnia br. w przetargu ustnym nieograniczonym za kwotę 67 969,80 zł brutto sprzedano 
trzy działki budowlane przy drodze na Wonnę w miejscowości Jamielnik. 

 
Poziom bezrobocia w Gminie Nowe Miasto Lubawskie wzrósł nieco w sierpniu. Według 

stanu na 31.08. br. było 617 zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 12 osób więcej niŜ 
według stanu na 31.07. br.  

Od dłuŜszego czasu Gmina czyni starania o przejęcie jeziora Kuligi i dotychczas 
podejmowała następujące działania: 26 marca br. Wójt Gminy wystąpił do zarządców - 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego  i  Agencji Nieruchomości Rolnych 
Oddział Terenowy w Bydgoszczy z prośbą o udzielenie informacji na temat dzierŜawy jeziora 
przez Polski Związek Wędkarski Toruń oraz uregulowanie stanu prawnego jeziora Kuligi.  
W dniu 6 czerwca br. wpłynęło pismo do Wójta Gminy od OSP w Tylicach z prośbą o pomoc 
w przejęciu administrowania nad jeziorem Kuligi. W dniu 8 czerwca br. wpłynęło pismo od 
Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy z prośbą o podanie 
numerów działek jeziora. W dniu 11 czerwca br. wysłano do Agencji Nieruchomości Rolnych 
pismo z numerami działek. Do 8 czerwca br. Gmina nie otrzymała odpowiedzi od Marszałka 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego, w związku z czym wysłano ponaglenie. W dniu 21 
czerwca br. wpłynęło pismo od Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Olsztynie 
(odpowiedź w imieniu Marszałka) z informacją, iŜ na podstawie art. 217 ust. 5 ustawy Prawo 
wodne uprawnienia Skarbu Państwa w stosunku do jezior stojących wykonuje starosta. 
(przywołany artykuł nie potwierdza powyŜszych informacji). W dniu 10 lipca br. wpłynęło 
pismo od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy z informacją, iŜ 
jezioro Kuligi tj. działka 223 obręb geodezyjny Tylice gmina Nowe Miasto Lubawskie oraz 
działka 149 obręb geodezyjny Kuligi gmina Grodziczno znajduje się w dzierŜawie Polskiego 
Związku Wędkarskiego i w tej dzierŜawie pozostanie do  dnia 31.12.2023 r. Brak podstaw  
prawnych do rozwiązania umowy dzierŜawy.  
 

Po raz kolejny Gmina otrzymała od Agencji Nieruchomości Rolnych negatywną 
odpowiedź w sprawie dofinansowania inwestycji drogowej na działce 107/3 w Radomnie 
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(dojazd do boiska) ze względu na brak środków. Poinformowano równieŜ o konieczności 
zapewnienia przez Gminę ogrzewania dla mieszkańców pałacu w Gwiździnach oraz o 
planach przeprowadzenia przez Agencję bieŜącego remontu dachu pałacu. 
 

Gmina otrzymała informację o braku moŜliwości wykorzystywania samochodu Fiat Scudo 
do celów innych niŜ w umowie o dofinansowanie. Z uwagi na niską racjonalność 
wykorzystywania samochodu wyłącznie do selektywnej zbiórki odpadów Wójt złoŜy wniosek 
do budŜetu o moŜliwość spłaty reszty dofinansowania.  
 

Wójt wystąpił do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z wnioskiem o zwrot 
kosztów związanych z naprawą chodnika przy drodze krajowej w Bratianie. Naprawa ma być 
wykonana we wrześniu co umoŜliwi montaŜ drugiej wiaty przystankowej. 

Gmina wystąpiła z wnioskiem do Marathon Oil o dofinansowanie inwestycji polegającej 
na naprawie stacji uzdatniania wody w Lekartach. 

Po wielu staraniach udało się nawiązać kontakt z firmą, która będzie sprzedawała tłuczeń 
z remontowanego torowiska na odcinku Rakowice-Iława. Podczas najbliŜszego wspólnego 
posiedzenia Komisji Rady Gminy zostaną wytypowane drogi planowane do utwardzenia 
tłuczniem.  

Z Sądu w Elblągu Gmina otrzymała zawiadomienie o złoŜeniu przez syndyka Masy 
Upadłości Humdrex oddzielnego planu podziału sumy uzyskanej ze sprzedaŜy 
nieruchomości. W odpowiedzi przygotowany został wniosek do Sądu o uwzględnienie w 
kosztach Syndyka naleŜnego Gminie podatku, który powinien być odprowadzany za okres 
od ogłoszenia upadłości. 

Gmina otrzymała decyzję Wojewody o przekształceniu na własność uŜytkowania 
wieczystego nieruchomości w obrębie geodezyjnym Gwiździny i Pacółtowo oraz 
zawiadomienie o wszczęciu postępowania na pozostałe nieruchomości w obrębie Tylic. 

Gmina Kurzętnik zwróciła się z wnioskiem o przekazanie środków na rekultywację 
wysypiska śmieci jednorazowo, niestety ze względu na ograniczone środki finansowe oraz 
zaplanowany juŜ w tym zakresie budŜet, odmówiono wypłacenia środków w całości w 
bieŜącym roku. Ostatecznie gmina Kurzętnik zaakceptowała płatność w dwóch ratach. 
Podpisano w tym zakresie stosowne porozumienie. 

Po raz kolejny wystosowane zostało pismo do Agencji Nieruchomości Rolnych o zajęcie 
się sprawą ogrzewania pałacu w Mszanowie ze względu na zbliŜającą się zimę. Dopiero na 
początku września br. Gmina otrzymała informację, Ŝe ANR poniesie koszt budowy 
ciepłociągu do budynku „pałacu” w Mszanowie. Obecnie ZUK przygotowuje dokumentację 
techniczną i dołoŜy wszelkich starań, Ŝeby zdąŜyć z zaopatrzeniem mieszkańców w ciepło w 
nowym sezonie grzewczym. Po wykonaniu nowego zasilania centralnego ogrzewania 
mieszkańcy „pałacu” powinni płacić znacznie niŜsze rachunki za ogrzewanie niŜ dotychczas. 

Podczas narady z wykonawcą robót w szkole w Radomnie przekazano informacje 
dotyczące konieczności dokonania napraw usterek. Wyznaczono róŜne terminy ich 
usunięcia, przy czym najdalszy termin to 30 lipca 2013 r. 

Urząd Marszałkowski  kontrolował realizację celu projektu dotyczącego zakupu urządzeń 
do świetlicy w Mszanowie i organizacji zajęć kulinarnych, zakończonego w 2010 roku. 
Kontrolerzy nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń.  

Urząd Wojewódzki przeprowadził kontrolę w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 
zakresie świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. Kontrola wypadła bardzo 
dobrze, nie było Ŝadnych uchybień i nieprawidłowości. 

W odpowiedzi na nasze zapytanie dotyczące renaturyzacji odcinka rzeki Wel, Zarząd 
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Olsztynie poinformował o braku moŜliwości wprowadzenia 
tej inwestycji do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013.  
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Wójt poinformował, Ŝe sukcesywnie Gmina dokonuje odbiorów zakończonych inwestycji: 
drogi Jamielnik – Gryźliny, boiska w Jamielniku, boiska w Bagnie, pokrycia dachu w 
Pustkach i pierwszego etapu kanalizacji w Bratianie. 

W związku z zapytaniem Pana Kotewicza dotyczącym niskiego stanu wody jeziora 
Radomno, Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Olsztynie, Rejonowy Oddział w 
Ostródzie poinformował, Ŝe rzędne lustra wody z 2003 roku zasadniczo nie odbiegają od 
rzędnych z 2012 roku. 

4 września br. doszło do rozwiązania stosunku pracy z Panią Eweliną Tuchalską na 
mocy porozumienia stron. Powodem była utrata nieposzlakowanej opinii. 

Gmina podpisała umowę z GDDKiA dotyczącą wspólnej realizacji budowy 
jednostronnego ciągu pieszo-rowerowego w ciągu drogi krajowej nr 15 na odcinku Bratian – 
Łąki Bratiańskie, co pozwoli zlecić opracowanie dokumentacji technicznej. Dzięki czemu 
istnieje szansa na realizację zadania przed 2015 rokiem. 

Gmina podpisała umowę z Fundacją Rozwoju Systemu Edukacji – Narodową Agencją 
Programu „Uczenie się przez całe Ŝycie” o dofinansowanie w ramach programu Comenius 
projektu pt. „Jeden rok w Regionach Czeskim i Polskim”. W ramach projektu Beneficjent 
zobowiązany jest do zorganizowania co najmniej 24 wyjazdów zagranicznych oraz 
wspólnego ze stroną czeską opracowania kalendarza zawierającego opisy poszczególnych 
miesięcy roku. W ramach projektu przyznano Gminie dofinansowanie w wysokości 20 000 
Euro.  
 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Mszanowie informuje, Ŝe wraz z rozpoczęciem 
nowego roku szkolnego przyjmowane są wnioski na  doŜywianie dzieci w szkole. Dzienna 
stawka na doŜywianie dla jednego ucznia wynosi 3,20 zł. Kryterium dochodowe do 
przyznania tej formy pomocy wynosi 526,50 zł na osobę w rodzinie. Od października 
kryterium te wynosić będzie 684 zł. Wszystkie osoby zainteresowane mogą zgłaszać się do 
pracowników socjalnych. 
Ponadto  GOPS w Mszanowie  przyjmuje wnioski : 
- od 1.08. br.  w sprawie ustalenia prawa do świadczeń z funduszu alimentacyjnego na nowy 
okres świadczeniowy trwający od 01.10.2012r. do 30.09.2013 r.  
- od 3.09. br.  w sprawie ustalenia prawa do zasiłku rodzinnego z dodatkami na nowy okres 
zasiłkowy trwający od 01.11.2012r. do 31.10.2013r. 

GOPS w Mszanowie informuje, Ŝe z dniem 1 października br. na  mocy Rozporządzenia 
Rady Ministrów w sprawie zweryfikowania kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń 
pienięŜnych  z pomocy społecznej,  zmieni się  wysokość kryteriów dochodowych: 
1) dla osoby samotnej – 542 zł 
2) dla osoby w rodzinie – 456 zł. 
Zmiany te spowodują wzrost liczby osób uprawnionych do zasiłków z pomocy społecznej, a 
takŜe wzrost wysokości przyznawanych świadczeń pienięŜnych. 
 
 W okresie od 20 czerwca do 12 września Wójt wydał następujące zarządzenia: 
20.06.2012r.: 
- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli 
ubiegających się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 
- w sprawie  powołania komisji konkursowej, wyznaczenia jej przewodniczącego oraz 
określenia regulaminu pracy komisji konkursowej  w celu przeprowadzenia konkursu  
wyłaniającego kandydata na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ks. Kazimierza 
Wróblewskiego w Gwiździnach, Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach, 
Szkoły Podstawowej w Radomnie, Szkoły Podstawowej w Skarlinie, Zespołu Szkół  im. 
Rodu Działyńskich w Bratianie, 



 10 

- w sprawie powierzenia dodatkowych obowiązków oraz wzrostem wynagrodzenia w 
związku  z realizacją projektu systemowego „ Od bierności do aktywności”, 
- 22.06.2012r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania nagrody rocznej 
Prezesowi Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie Sp. z o.o. oraz wzoru wniosku o 
przyznanie nagrody rocznej, 
28.06.2012r.: 
- w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2012 
- w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy, mieszkalnej 
nieruchomości lokalowej nr 23/1, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
połoŜonej w obrębie geodezyjnym Gryźliny, 
- w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy, nieruchomości 
zabudowanej budynkiem mieszkalnym nr 107, stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Skarlin,  
4.07.2012r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2012 
5.07.2012r: 
- w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie, 
- w sprawie Regulaminu Organizacyjnego StraŜy Gminnej Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie, 
- w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości 
Skarbu Państwa, składającej się z działek oznaczonych numerami ewidencyjnymi  238 i 273, 
połoŜonej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, 
- w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości 
Skarbu Państwa, składającej się z działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 78, połoŜonej 
w obrębie geodezyjnym Gwiździny, 
- 10.07.2012r. w sprawie  zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły 
Podstawowej im. Ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach, Szkoły Podstawowej im. 
Janusza Korczaka w Tylicach, Szkoły Podstawowej w Radomnie, Szkoły Podstawowej w 
Skarlinie, Zespołu Szkół  im. Rodu Działyńskich w Bratianie, 
13.07.2012r.: 
- w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonych działkami ewidencyjnymi nr 
132/3 i 375/2, połoŜonych w obrębie geodezyjnym Nawra, gmina Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie powierzenia funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej w Radomnie, 
- w sprawie powierzenia funkcji dyrektora Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich, 
- w sprawie powierzenia funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej  im. Ks. Kazimierza 
Wróblewskiego w Gwiździnach, 
- w sprawie powierzenia funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w 
Tylicach, 
- w sprawie powierzenia funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej w Skarlinie,  
- 17.07.2012r. w sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko 
Komendanta StraŜy Gminnej w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w Mszanowie, 
- 18.07.2012r. w sprawie umundurowania straŜników StraŜy Gminnej, 
- 24.07.2012r. w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 144/7 obręb Gwiździny) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
26.07.2012r.: 
- w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką ewidencyjną nr 254/27, 
połoŜoną w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie zmiany Regulaminu Wynagradzania pracowników Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 
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- w sprawie powołania członka stałej komisji przetargowej 
31.07.2012r. w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy, 
nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym nr 53, stanowiącej własność Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Tylice, 
6.08. 2012r. w sprawie upowaŜnienia Kierownika Referatu Inwestycji i Rozwoju, 
7.08.2012r.: 
- w sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko Komendanta 
StraŜy Gminnej w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w Mszanowie, 
- w sprawie wyznaczenia przewodniczącego i członków komisji przetargowej do 
przeprowadzania w Gminie Nowe Miasto Lubawskie przetargów na zbycie nieruchomości, 
8.08.2012r.: 
- w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości 
Skarbu Państwa, składającej się z działek oznaczonych numerami ewidencyjnymi  280, 286, 
314, 322, 329, 339, 341, 353, 369, 385, 429, 430, 440, 443, 463 i 470, połoŜonej w obrębie 
geodezyjnym Tylice, 
- w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości 
Skarbu Państwa, składającej się z działek oznaczonych numerami ewidencyjnymi  488, 503, 
506, 511, 518, 570, 571, 573, 574 i 576, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Tylice 
- w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie do zasobu mienia komunalnego nieruchomości 
Skarbu Państwa, składającej się z działek oznaczonych numerami ewidencyjnymi  581, 602, 
605, 607 i 615, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Tylice, 
9.08.2012r. w sprawie upowaŜnienia Sekretarza Gminy, 
14.08.2012r.: 
- w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2012, 
- w sprawie upowaŜnienia Pani  Katarzyny Szczepańskiej - pracownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania  z zakresu świadczeń rodzinnych, 
- w sprawie upowaŜnienia Pani  Anny Pijaczyńskiej - pracownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania administracyjnego z zakresu 
świadczeń rodzinnych, 
24.08.2012r.: 
- w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
117/8 obręb Pacółtowo) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaŜy nieruchomości lokalowej mieszkalnej nr 108/2, stanowiącej własność 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Jamielnik, w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemcy, 
28.08.2012r.  
- w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
358/1 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
358/2 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
358/4 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
29.08.2012r. w sprawie wykonania budŜetu Gminy za I półrocze 2012r., 
4.09.2012r.: 
- w sprawie powołania komisji ds. budowy boiska wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i 
bieŜnią w Jamielniku, 
- w sprawie powołania komisji ds. przebudowy drogi gminnej Jamielnik-Gryźliny, 
5.09.2012r. w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków  Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie, 
6.09.2012r.: 
- w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Annie Pijaczyńskiej p.o. Dyrektora Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie, 
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- w sprawie powierzenia dodatkowych obowiązków oraz wzrostem wynagrodzenia w 
związku  z realizacją projektu systemowego „ Od bierności do aktywności”, 
- w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski poprosił i bliŜsze informacje na temat kupna 
tłucznia z torowiska Rakowice – Iława, o czym mówił Wójt w sprawozdaniu. Gmina 
dysponuje jeszcze tłuczniem z poprzedniego zakupu. 
 
Radny Stefan Ławicki wnioskował do Wicestarosty o nawiązanie współpracy i porozumienie 
3 powiatów: brodnickiego, iławskiego i nowomiejskiego w sprawie budowy ścieŜki rowerowej 
w miejscu byłego torowiska.  
 
Radny Roman Brzeski poinformował, Ŝe w piątek 7 września uczestniczył w spotkaniu trzech 
organizacji pozarządowych z Bratiana, Nowego Miasta Lubawskiego i Brodnicy. Była 
informacja, Ŝe na spotkaniu pojawi się równieŜ przedstawiciel firmy wykonującej 
poszukiwania wiertnicze w Nowym Dworze. W spotkaniu uczestniczył jako jeden z właścicieli  
gruntów znajdujących się najbliŜej robót wiertniczych. Graniczy jedynie droga powiatowa 
asfaltowa. Radny posiada tam kilkanaście hektarów gruntów w tej chwili niezabudowanych, 
ale bliskość skłoniła do posłuchania drugiej strony. Mieszkańcy zauwaŜają, Ŝe dzieje się 
wiele rzeczy, które nie były poruszane na spotkaniu w Nowym Dworze. Być moŜe na we 
wrześniu zebraniu wiejskim będą mieszkańcy o tym mówić m.in. o zuŜyciu wody, wykopaniu 
wielkiego basenu jakby pod mały stawek rybny, o czym wcześniej prawdopodobnie nie było 
mowy i wiele innych rzeczy. Są tu na Sesji przedstawiciele wsi moŜe zechcą poszerzyć, bo 
radny nie brał udziału, jak stwierdził, a nie chce zbyt wiele powtarzać, tylko to co usłyszał. Na 
spotkaniu odpowiedział, Ŝe nie przychodzi jako partyzant, a wymagano ode mnie jak od 
radnego. A tam jako radny był w drugiej wersji, a w pierwszej jako sąsiad.  
Druga sprawa wiatraków dotyczy zainteresowanego mieszkańca Gryźlin.  
 
Wicestarosta zaproponował Panu Wójtowi zorganizowanie spotkania z Generalną Dyrekcją 
Budowy Dróg i Autostrad, projektantem oraz zainteresowanymi rolnikami w sprawie 
przebiegu obwodnicy i rozwiązań technicznych oraz warunków wykupu gruntów. Projekt ma 
być opracowany do końca I kwartału 2013 roku.  
 
Radny Stefan Ławicki zapytał czy obecnie jest znany juŜ przebieg obwodnicy i czy moŜna 
się z nim zapoznać, aby przygotować się do spotkania.  
 
Wicestarosta odpowiedział, Ŝe moŜna odnaleźć na stronach internetowych Generalnej 
Dyrekcji.  
 
Radny Przemysław Kotewicz ponowił pytanie w sprawie moŜliwości wykonania trwałej 
nawierzchni na schodach do świetlicy w Pustkach. Dach został  wyremontowany i remont  
schodów dopełniłby całości, a nie jest to zbyt wielki koszt. 
Nawiązując do sprawozdania Wójta zapytał o koszt transportu tłucznia i kto był wykonawcą. 
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała o przedstawienie bardziej szczegółowych informacji 
na temat projektu, który będzie realizowany w Zespole Szkół w Jamielniku. 
 
Radna BoŜena Hoppe wnioskowała o uporządkowanie pomnika w Marianowie. 
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Sołtys Marek Miecznikowski w związku z uchwałą o podziale Gminy na okręgi wyborcze 
wnioskował, aby nie łączyć jak do tej pory w 1 okręg 3 wsi: Nowy Dwór, Gryźliny i Chrośle 
gdzie wybierany był 1 radny. NiemoŜliwa jest pomoc i współpraca 1 radnego z 3 wsiami. 
Najlepiej byłoby, gdyby 1 radny reprezentował jedną wieś, ale jeŜeli nie moŜna to Chrośle z 
Nowym Dworem było dobrym połączeniem. 
Wnioskował o wyczyszczenie rowów i usunięcie zakrzaczeń w kierunku Gryźlin. 
 
Sołtys Roman Jadanowski, w związku z tym, Ŝe droga do stadionu nie będzie robiona w tym 
roku, wnioskował o utwardzenie jej tłuczniem.  
Poza tym radny wnioskował o zainstalowanie lustra na drogi gminnej na wyjeździe obok 
poczty i kościoła.   
Droga na Tabory, o której radny mówił na poprzedniej Sesji, została nawieziona, obok duŜej 
lipy są muldy, a kawałek dalej dziury, wnioskował o zebranie muld i nawiezienie na dziury.  
 
Radny Wiesław Mika wnioskował o wyczyszczenie rowów naleŜących Powiatowego Zarządu 
Dróg, przy drodze do Nowego Dworu. Wspomniał, Ŝe nadal jest nie wymienione lustro. 
Zapytał, kiedy będą wymienione hydranty, podczas kontroli  straŜackiej były niesprawne.  
 
Prezes ZUK odpowiedział, Ŝe sukcesywnie wymieniane są w kolejnych wsiach, ostatnio w 
Bratianie.  
 
Radna Mirosława Granica zapytała, czy stawek wiejski w Jamielniku zostanie wyczyszczony 
za pieniądze pozyskane ze sprzedaŜy drewna z lasu gminnego. Na zebraniu wiejskim na 
pewno będą pytania w tej sprawie. 
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/80/2011 w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe zmiany wynikają ze zmiany dochodów i wydatków w 
związku z realizacją projektów finansowanych ze środków Unii Europejskiej oraz tym, Ŝe  
niektóre zadania, które były jednorocznymi, a realizację rozłoŜono równieŜ na następny rok 
zostały przeniesione do wieloletniej prognozy np. remonty dróg.    
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, które remonty dróg zostały uwzględnione. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe remont drogi do boiska sportowego w Radomnie. Na 2012 
rok planowane jest 7.000 zł, aktualnie po zmianach plan na 2012 rok pozostaje, natomiast 
zwiększa się o 43.000 zł wydatek na 2013 rok, łącznie 50.000 zł.  Budowa drogi w 
Gwiździnach w kierunku cmentarza na bieŜący rok planowane jest 32.500 zł i pozostaje, ale 
na przyszły rok planuje się 117.500 zł, ogólna wartość inwestycji 150.000 zł.  
Wprowadzony został projekt Comenius, o którym mówił Wójt.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXV/139/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/80/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad 8 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012. 
 
Pani Skarbnik omówiła zmiany w budŜecie:  
W załączniku nr 1(dochody): dział 010 – darowizna na budowę wodociągu w Gryźlinach – 
24.000 zł, dział 700 – darowizna 9.740 zł na opracowanie planu zagospodarowania 
przestrzennego,  dział 758 – refundacja funduszu sołeckiego realizowanego w 2011 roku: na 
zadania bieŜące 25.214,73 zł, na zadania inwestycyjne 22.752,44 zł. Łączny zwrot funduszu 
sołeckiego za rok 2011 wynosi 47.967,17 zł. Dotacja na realizację projektu w oświacie  
63.081,60 zł.  
Pomoc społeczna: zmniejszona dotacja na świadczenia rodzinne o 2.193 zł i o tę kwotę 
zwiększona dotacja na składki ubezpieczenia zdrowotnego. Zasiłki i pomoc społeczna w 
naturze zwiększenie o 138.940 zł, zwiększenie na zasiłki stałe o 82.400 zł.  
Załącznik nr 2 (wydatki): 
- w rozdziale 010 rolnictwo: zwiększenie o 60.000 zł na budowę wodociągu w tym 24.000 zł 
darowizna od ludności, pozostała kwota z funduszu sołeckiego, zmniejszenie o 2.000 zł, na 
zakup usług w pozostałej działalności,  
- w dziale leśnictwo: zwiększenie o 3.000 zł (zakup pozostałych usług) na przecinkę lasu 
gminnego wynikającą z harmonogramu pielęgnacji lasów. Pozyskane drewno moŜna będzie 
sprzedać i być moŜe koszty zwrócą się.  
- transport i drogi: zwiększenie na wynagrodzenia i składki na ubezpieczenia oraz fundusz 
pracy, zakup materiałów i wyposaŜenia zwiększenie o 4.000 zł,  
- gospodarka mieszkaniowa – zwiększenie o 35.000 zł na zakup oleju opałowego do 
budynku w Gwiździnach, 
- zakup pozostałych usług – darowizna 9.740 zł na opracowanie planu, 
- róŜne opłaty i składki (rada gminy) zmniejszenie o 15.000 zł,  
- urząd gminy: wynagrodzenia bezosobowe zwiększenie o 10.000 zł (zatrudnienie kuriera), 
zakup materiałów i wyposaŜenia w Urzędzie zmniejszenie o 2.900 zł, pozostała działalność 
zmniejszenie o 2.000 zł,  
- ochotnicze straŜe poŜarne – zmniejszenie o 5.000 zł (wydatki osobowe niezaliczane do 
wynagrodzeń- ekwiwalent za udział w akcjach gaśniczych), 
- rezerwa wójta zwiększenie o 6.099.67 zł,  
- gimnazja uwzględniony został projekt Comenius, rozpisany równieŜ w załączniku nr 4, 
- pomoc społeczna uwzględniono dotacje w wysokości jak w załączniku nr 1, zmniejszenie o 
30.000 zł  na wkład własny z budŜetu na doŜywianie dzieci, 
- oczyszczanie miast i wsi zmniejszenie o 10.000 zł. (zakup pozostałych usług), odsetki od 
dotacji zwiększenie o 115 zł, 
- dotacja dla instytucji kultury zwiększenie o 13.900 zł na organizację doŜynek gminnych, 
- zwiększenie o 5.500 zł na budowę boiska wielofunkcyjnego w Jamielniku (wykonanie 
ogrodzenia). 
Załącznik nr 3 (inwestycje wieloletnie): budowa drogi w Radomnie do boiska sportowego i 
budowa drogi we wsi Gwiździny.  
Załącznik nr 3a: wykreślono w/w inwestycje i przeniesiono do załącznika nr 3. W ramach 
projektu uwzględniono zakup tablicy interaktywnej i nagłośnienia do tablicy – 8.000 zł oraz 
zwiększenie o 5.500 zł na budowę boiska w Jamielniku. 
Załącznik nr 4 – w dwóch pozycjach uwzględniono projekt Comenius jako wydatki 
majątkowe i bieŜące. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zapytał o zwiększenie na wynagrodzenia w 
związku z zatrudnieniem gońca, co miało być korzystne, a tego nie widać. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe po rozliczeniach z Gminnym Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej będą zmniejszenia w paragrafie 43. 
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Wójt wyjaśnił, Ŝe uzgodniono, iŜ goniec zostanie zatrudniony na 3 miesiące i po tym czasie 
będzie dokonana analiza kosztów. Goniec pracuje od połowy lipca. Dokonano 
podsumowania za okres od 15 lipca do 31 sierpnia. W tym czasie wartość rozwiezionej 
korespondencji była większa o 500 zł, aniŜeli koszty utrzymania gońca. Goniec miesięcznie 
kosztuje 3,5 tys. zł.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
  
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXV/140/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/81/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
bud Ŝetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 
 
W związku z tym, Ŝe uchwała była omawiana na posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał czy są pytania. 
 
Radny Zdzisław DomŜalski zapytał, czy na pewno drogi, które nie są oznaczone numerami 
będą gminnymi.  
 
Pan Oelberg odpowiedział, Ŝe na pewno będą to drogi gminne. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/141/2012 w sprawie 
ustalenia przebiegu istniej ących dróg gminnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Na obrady przybył radny Zbigniew Wiśniewski. 
  
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie Gminy do kategorii dróg gminnych. 
 
Zgodnie z wnioskiem Komisji wspólnych, Przewodniczący Rady zapytał, czy jest moŜliwość 
zapisania w uchwale, Ŝe drogi, które nie zostały zaliczone do kategorii dróg gminnych są 
drogami gminnymi. 
 
Radca prawny wyjaśnił, Ŝe ta uchwała nadaje drogom, które są własnością Gminy, status 
drogi publicznej pełniącej istotną rolę na terenie Gminy. Zarządcą drogi gminnej jest Gmina. 
Zarządcą dróg wewnętrznych równieŜ jest Gmina i jest zobowiązana do ich utrzymania i 
zapewnienia przejezdności. Wyjaśnił, Ŝe w poprzedniej uchwale zostały ustalone drogi 
gminne, które w poprzednich latach miały juŜ określony taki status.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu 12 głosami „za” i przy 1 głosie wstrzy mującym si ę Rada Gminy podj ęła 
uchwał ę nr XXIV/142/2012 w sprawie zaliczenia dróg na tere nie Gminy do kategorii 
dróg gminnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o przejęciu nieruchomości od PKP. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe zmiana polega na tym, Ŝe Gmina nie nabywa na własność nieruchomości  
od PKP, jak było określone w poprzedniej uchwale, a nabywa prawo wieczystego 
uŜytkowania. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/143/2012 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nier uchomo ści na rzecz Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie od firmy „ Polskie Koleje Pa ństwowe Spółka 
Akcyjna ” z/s w Warszawie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze Związku Gmin 
Ziemi Nowomiejskiej.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał o procedurę wystąpienia Gminy ze Związku. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe konieczna jest uchwała Rady złoŜona w Związku w terminie do 30 
września. Członkowstwo Gmina traci z dniem 31 grudnia 2012 roku. Poinformował, Ŝe 
pozostałe gminy podjęły juŜ takie uchwały. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/144/2012 w sprawie 
wyst ąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze Zwi ązku Gmin Ziemi Nowomiejskiej.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Obrady Rady opuścił radny Michał Szwechowicz. 
W dalszej części obrad Przewodniczący poinformował, Ŝe w uchwale nr XXV/144/2012 w 
sprawie wystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej 
wystąpiła pomyłka jest „ z dniem 1 stycznia 2013 roku”, a powinno być „z dniem 31 grudnia 
2012 roku”.  Zgodnie z interpretacją Pana radcy Rada na tej samej Sesji moŜe poprawić 
zapis w uchwale jako oczywisty błąd. 
 
Rada jednogłośnie zaakceptowała poprawkę. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Nowe Miasto Lubawskie na okręgi wyborcze, 
określenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu. 
 
Przewodniczący stwierdził, Ŝe nie ma potrzeby omawiania uchwały dlatego, Ŝe została 
omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji. Przewodniczący odpowiedział Panu 
Miecznikowskiemu, Ŝe w obecnym projekcie podziału Gminy na okręgi, Chrośle z Nowym 
Dworem tworzy jeden okręg jednomandatowy.   
 
Radny Zdzisław DomŜalski zapytał czy w uchwale zostało poprawione zdanie 
zakwestionowane na posiedzeniu Komisji. 
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Pani ElŜbieta Umińska odpowiedziała, Ŝe zdanie „Liczbę mieszkańców stanowi suma 
wyborców ujętych w rejestrze wyborców z urzędu oraz wyborców wpisanych do rejestru na 
wniosek, z wyjątkiem osób, co do których otrzymano zawiadomienie o wpisaniu do rejestru 
w innej gminie.” zostało wykreślone z uzasadnienia uchwały. Treść uchwały nie została 
zmieniona.   
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/145/2012 w sprawie  
podziału Gminy Nowe Miasto Lubawskie na okr ęgi wyborcze, okre ślenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w okr ęgu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Bratian. 
 
Pan Zygmunt Grubalski specjalista ds. planowania przestrzennego wyjaśnił, Ŝe firma 
TERMATOR wystąpiła z wnioskiem do Wójta o przekwalifikowanie gruntów na działki 
budowlane – budownictwo jednorodzinne. Wójt sugerował równieŜ budownictwo 
wielorodzinne, ale firma nie bardzo wyraŜa zgodę, jedynie budownictwo jednorodzinne w 
zabudowie szeregowej. Grunty te znajdują się w strefie ochronnej rzeki Drwęcy, jest 60m, a 
powinno być 100m.  Wnioskodawca  proponuje równieŜ zapis o moŜliwości lokalizacji na 
działce usług nieuciąŜliwych. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zwrócił uwagę, Ŝe działka ta była własnością Gminy. Sprzedana 
została w przetargu, ale nie bardzo nagłośnionym nawet dzierŜawca nie wiedział, Ŝe taki 
przetarg był ogłoszony. Firma kupiła tę ziemię, aby powstały miejsca pracy, a okazało się, Ŝe 
wystąpił do Gminy, aby działkę spienięŜyć. Nie wiem, czy tacy przychylni powinniśmy być. 
 
Pan Zygmunt Grubalski odpowiedział, Ŝe działka jest własnością prywatną i właściciel 
rozporządza nią. Ma prawo zmienić swoją decyzję. Kupił tę działkę jako rolną. Działka ma 
powierzchnię 2,91 ha, ale część pozostanie jako teren zieleni.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski – jeŜeli Gmina odmówi mu to moŜe zmieni decyzję i miejsca 
pracy powstaną.   
 
Pan Grubalski odpowiedział, Ŝe decyzja naleŜy do Rady. MoŜna zaprosić właściciela, aby 
wytłumaczył się.  
 
Przewodniczący zapytał kiedy TERMATOR kupił tę działkę, bo większość radnych nie jest 
zorientowana w sprawie.  
 
Pan Grubalski odpowiedział, Ŝe około 4 lata temu.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe Gmina przejęła tę działkę od Agencji Nieruchomości Rolnych z 
przeznaczeniem na budowę oczyszczalni ścieków, ale w związku ze zmianą planów i 
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zamiarem podłączenia sieci kanalizacyjnej do oczyszczalni w Nowym Mieście Lubawskim, 
działka została sprzedana.  
 
Pan Grubalski wyjaśnił, Ŝe działka ta była wyceniona przez biegłego. 
 
Radny Przemysław Kotewicz – gdyby tę ziemię przekształciła Gmina jako właściciel i 
sprzedała na działki byłoby korzystniej.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski stwierdził, Ŝe ziemia ta została sprzedana za całkiem niemałe 
pieniądze około 200.000-250.000 zł.  
 
Radny Roman Brzeski – chodzi o to, Ŝe inne przeznaczenie miał ten grunt. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe rozpatrując trzeba mieć na uwadze interes Gminy. Poprzednia Rada 
podejmując decyzję teŜ kierowała się odpowiednimi argumentami. Trzeba odpowiedzieć 
sobie, czy korzystniejsze jest, aby powstały tam działki budowlane, czy działka pozostała z 
funkcją usługową. Sięgając do przeszłości nie podejmiemy słusznej decyzji. Nie moŜna mieć 
pretensji do przedsiębiorców, Ŝe szukają najkorzystniejszych dla siebie rozwiązań. Dzisiaj 
przedsiębiorca uwaŜa wydzielić działki i sprzedać. W tych okolicach planowane jest 
budownictwo i trudno określić czy korzystna byłaby tu lokalizacja zakładu.  
 
Przewodniczący Rady uwaŜa, Ŝe korzystniej będzie dla Gminy jak ta ziemia zostanie 
przekształcona na działki. 
 
Wójt omówił perspektywę rozwoju budownictwa mieszkaniowego w Mszanowie. W interesie 
Gminy jest, aby budownictwo rozwijało się i wzrastała liczba mieszkańców.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski – w związku z tym, Ŝe ziemia ta od 4 lat leŜy, wnioskował o 
skierowanie zapytania do właściciela czy kiedykolwiek podjął starania o pobudowanie tam 
czegokolwiek i jaki miał zamiar. UwaŜa, Ŝe najpierw powinien odpowiedzieć na to pytanie. 
 
Pan Grubalski odpowiedział, Ŝe zawsze wytłumaczy, Ŝe nie ma kredytu, nie ma drogi. 
Przewodniczący zapytał, kto jest za wnioskiem Pana Wiśniewskiego. 
Za wnioskiem głosował 1 radny, przeciw – 3 osoby, wstrzymało się 8 osób. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski – chodzi o to, Ŝeby wyciągnąć wnioski, bo za chwilę moŜe być 
taka sama sytuacja. 
 
Wójt uwaŜa, Ŝe zawsze taka sytuacja moŜe zdarzyć się. Właściciel moŜe zmienić funkcję 
swojej działki. Wtedy rozpatrujemy, czy taką funkcję działce nadać. 
 
Radny Przemysław Kotewicz uwaŜa, Ŝe gdyby dzisiaj była podejmowana decyzja o 
sprzedaŜy za 250.000 zł prawdopodobnie podjęlibyśmy ją.  
 
Radny Roman Brzeski proponował powrócić o kwestii uchwały. Jest za dopisaniem do 
uchwały „z usługami nieuciąŜliwymi”. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, jeŜeli Rada nie wyrazi zgody, to co w uzasadnieniu 
moŜna napisać.  
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Przewodniczący odpowiedział, Ŝe nie trzeba uzasadniać, Rada nie podjęłaby uchwały. 
 
W głosowaniu, 8 głosami „za”,  przy 2 głosach przec iwnych i 1 głosie wstrzymuj ącym 
się, Rada Gminy podj ęła uchwał ę nr XXIV/146/2012 w sprawie przyst ąpienia do 
sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w. sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Lekarty. 
 
Pan Zygmunt Grubalski wyjaśnił, Ŝe proponowana działka o powierzchni 2,05 ha jest 
własnością prywatną, połoŜona jest nad jeziorem Studa, pod zabudowę letniskową, jest w 
kompleksie zabudowy letniskowej.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski zwrócił uwagę na brak dojazdu z Lekart na Studę. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe mieszkańcy Lekart chcieliby, aby tam był przejazd do Jamielnika, ale 
właściciel nie wyraŜa zgody, aby przez jego działkę jeździć i zagrodził. Poprzedniemu 
właścicielowi to nie przeszkadzało.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za” i przy 1 g łosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę nr XXIV/147/2012 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Mi asto Lubawskie w obr ębie 
geodezyjnym Lekarty.  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
  
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Jamielnik. 
 
Pan Zygmunt Grubalski wyjaśnił, Ŝe jest to działka o powierzchni 3 ha będąca własnością 
prywatną. Przekształceniu podlega powierzchnia 1,27 ha, pozostała część jest zalesiona.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
Radna Mirosława Granica zapytała, czy przy takim zapisie w uchwale będzie moŜna 
prowadzić działalność. 
 
Pan Grubalski odpowiedział, Ŝe zgodnie z przepisami 25% powierzchni budynku 
mieszkalnego moŜna przeznaczyć pod usługi nieuciąŜliwe. 
   
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za” i przy 1 g łosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę nr XXIV/148/2012 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Mi asto Lubawskie w obr ębie 
geodezyjnym Jamielnik.  
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad 17 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania zgłoszone na Sesji w czerwcu: 
- Pan Sołtys Roman Sienkowski zgłosił sprawę pękniętego słupa, po sprawdzeniu 
stwierdzono, Ŝe słup wysunął się ze swojego mocowania, jednak nie zagraŜa zawaleniem. 
W chwili obecnej rozwaŜana jest moŜliwość zdemontowania wszystkich niepotrzebnych 
słupów, po przejęciu działek po torowisku od PKP, co powinno nastąpić jeszcze w tym roku. 
- Rady Przemysław Kotewicz prosił o rozwiązanie sprawy wjazdu na drogę Radomno – 
Gryźliny. Gmina dotychczas wycięła zakrzaczenia, aby poprawić sytuację, a obecnie trwają 
ustalenia dotyczące przejęcia fragmentu działki na drogę. Uzyskano wstępną zgodę 
właścicielki, jednak nie zostały jeszcze uregulowane sprawy spadkowe, dlatego sprawa 
przeciąga się w czasie. 
- Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o rozwaŜenie moŜliwości urządzenia placu zabaw 
na prywatnych gruntach w Małej Nawrze, jeŜeli nie ma ziemi gminnej. Zdaniem radnego 
moŜna na podstawie wieloletniej umowy przygotować zadanie do realizacji w przyszłym 
roku. Wójt odpowiedział, Ŝe na zbliŜającym się zebraniu wiejskim w Nawrze sprawa zostanie 
omówiona z mieszkańcami.  
- Radny Michał Szwechowicz wnioskował o naprawę ul. Welskiej. Ustalono  niestety prace 
nie mogą zostać wykonane ze względu na brak środków w budŜecie na równanie dróg. 
- Pan sołtys Hincman wnioskował o wycięcie zakrzaczeń i pochylonych drzew na drodze do 
Kaczku po przeciwnej stronie bariery. Zakrzaczenia  zostały wycięte, natomiast drzewa nie 
leŜą na terenie gminnej działki. 
 
Uzupełnienia do odpowiedzi na wnioski zgłoszone podczas Sesji w lipcu: 
- Pan Kotewicz prosił, aby przy okazji naprawiania dachu byłej szkoły w Pustkach dokonać 
naprawy schodów. Prace zostały zlecone Zakładowi Usług Komunalnych, który juŜ podjął się 
wykonywania robót. 
- Pan Radny Kotewicz wnioskował równieŜ o ustawienie lustra na skrzyŜowaniu drogi 
gminnej z drogą powiatową. Po wycięciu zakrzaczeń widoczność uległa poprawie. 
- Pan Kotewicz zaproponował równieŜ poszerzenie wjazdu z drogi powiatowej 1333N na 
drogę Radomno – Gryźliny, Wójt odpowiedział, Ŝe poszerzenie drogi nie jest w chwili 
obecnej moŜliwe dlatego, Ŝe w pierwszej kolejności Gmina musi przejąć na drogę fragment 
działki graniczącej z drogą.  
- W związku z przekazaną przez Pana Kotewicza informacją o naprawieniu przez Powiat 
Iławski drogi od granicy powiatów do wiaduktu, Gmina wystąpiła z wnioskiem do Zarządu 
Dróg Powiatowych o podjęcie działań zmierzających do wyremontowania pozostałej części 
drogi z Nowego Miasta do Iławy.  
- Pani BoŜena Hoppe pytała o perspektywę budowy drogi na cmentarz w Gwiździnach. 
Po zabezpieczeniu odpowiednich środków w budŜecie na dzisiejszej Sesji, będzie moŜna 
rozpisać przetarg na wyłonienie wykonawcy. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- Przewodniczący pytał o zakup tłucznia z torowiska na odcinku Rakowice – Iława, Wójt 
odpowiedział, Ŝe decyzja zostanie podjęta na posiedzeniu Komisji. Warunki są bardzo 
korzystne, 21 zł netto za 1 tonę, wcześniej tłuczeń kupowany był po 35 zł za 1 tonę. Jest 
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podobnej frakcji jak kupowany poprzednio. RozwaŜyć na pewno trzeba. Wójt nadmienił, Ŝe  
jest jeszcze tłuczeń niewykorzystany z zakupu w 2010 roku.   
- radny Stefan Ławicki kierował pytanie do Starosty w sprawie budowy ścieŜki pieszo-
rowerowej po torowisku. Wójt odpowiedział, Ŝe wymagana byłaby wola 3 samorządów. 
Gmina finalizuje przejęcie tych działek od PKP, ale miasto Nowe Miasto Lubawskie jeszcze 
nie, ale duŜa część tych nieruchomości znajduje się na ternie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. Wójt opowiedział się za budową, ale z dofinansowaniem unijnym. Z własnych 
środków są bardzo ograniczone moŜliwości dlatego, Ŝe w Gminie waŜniejsze są drogi.   
- radnemu Romanowi Brzeskiego, Wójt odpowiedział, Ŝe spotkanie przedstawicieli firmy 
Marathon Oil z mieszkańcami jest przewidziane na początku października. Będzie 
moŜliwość zwiedzania wiertni. Firma zorganizowała dla osób chętnych wyjazd do 
miejscowości, w której prowadzą wiercenia poszukiwawcze. Kilkanaście osób skorzystało z 
tej moŜliwości. W Gminie równieŜ odbyło się szereg spotkań i Wójt wyjaśniał wątpliwości. 
Prosił o nie powielanie informacji, Ŝe zabraknie wody, bo nie jest to prawdą. Zostało 
wybudowane ujęcie ze stacji w Lekartach. Z zupełnie innych ujęć woda będzie 
transportowana na potrzeby wiertni. W interesie Zakładu Komunalnego jest, aby wody 
sprzedawało się jak najwięcej. MoŜliwości produkcyjne są. Wójt zapewnił, Ŝe wody na pewno 
wystarczy. Wójt na spotkaniach prosił o rozwaŜne podchodzenie do sprawy, nie 
emocjonalne stawianie argumentów. Firma posiada bardzo dobry kontakt ze 
społeczeństwem. Starają się wytłumaczyć wątpliwe kwestie. Wójt podkreślił, Ŝe nie jest to 
inwestycja Gminy i nie jest zlokalizowana na gminnej działce. Firma uzyskała wszystkie 
zgody wymagane prawem. Zasięgnięta została opinia w Urzędzie Marszałkowskim i 
Ministerstwie Ochrony Środowiska. Zapewniali, Ŝe jest to bezpieczne przedsięwzięcie. 
Wszelkich technicznych informacji udziela Firma Marathon Oil jako strona w sprawie. W 
pierwszym spotkaniu uczestniczył przedstawiciel Ministerstwa Spraw Zagranicznych, który 
zajmuje się tą tematyką. Cała działalność jest nadzorowana przez odpowiednie instytucje jak 
Urząd Dozoru Górniczego. Wykopanie stawu, o którym Pan radny mówił zostanie 
wyjaśnione.  
- Wicestarosta Pan Marcin Buliński z uwagi na trwające prace projektowe obwodnicy 
Nowego Miasta Lubawskiego wnioskował o zorganizowanie spotkania Dyrektora Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i projektanta z mieszkańcami. Wójt odpowiedział, Ŝe podczas 
wczorajszej rozmowy z Dyrektorem Nicewiczem wyraził taką potrzebę. Dyrektor uwaŜa, Ŝe 
konsultacje społeczne juŜ się odbyły. Prace projektowe nie odbiegają od wcześniejszych 
ustaleń i nie ma juŜ moŜliwości zmiany przebiegu trasy obwodnicy. Nie mniej takie spotkanie 
zostanie zorganizowane zwłaszcza dla osób, które są zainteresowane i sąsiadują z 
planowaną inwestycją. 
- radnemu Panu Kotewiczowi Wójt odpowiedział, Ŝe tak jak wcześniej mówił uzgodni termin 
remontu schodów w Pustkach. Radny pytał równieŜ o koszt transportu tłucznia.  Usługę 
wykonała firma Pana Umińskiego. W konkursie ofert była to najniŜsza oferta. Koszt 
transportu 1 tony wynosił 17,22 zł brutto. Tłuczeń w ilości około 1200 ton nawieziony został 
na drogę z Chrośla do Rudy. Droga ta była zupełnie nieprzejezdna.   
- radnej Mirosławie Granicy w sprawie projektu Comenius, który będzie realizowany w szkole 
w Jamielniku odpowiedział, Ŝe szczegółowe informacje zostaną przygotowane na najbliŜszą 
Sesję.  Generalnie chodzi o partnerską współpracę między  szkołą w Jamielniku i szkołą w 
miejscowości Kojetin w Czechach. Przewidziane są 24 wizyty wymiennie. Projekt trwa około 
1 roku, dofinansowanie 20 tys Euro. Nie ma wymogu wniesienia własnego wkładu. 
- radnej BoŜenie Hoppe w sprawie uporządkowania pomnika w Marianowie Wójt 
odpowiedział, Ŝe pomnik znajduje się w granicach Gminy Kurzętnik, ale pismo moŜna 
wystosować do Gminy.  
- sołtys Marek Miecznikowski przekazał uwagi w sprawie podziału Gminy na okręgi 
wyborcze Wójt odpowiedział, Ŝe przedstawiona propozycja jest optymalnym rozwiązaniem.  
Gwiździny straciły mandat, ale tak wynika z liczby ludności.  
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- sołtys Roman Jadanowski wnioskował o budowę drogi na stadion. Są szanse, Ŝe w 
bieŜącym roku zostanie utwardzona. W sprawie ustawienia lustra przy drodze gminnej obok 
poczty, naprzeciw kościoła Wójt odpowiedział, Ŝe zostanie sprawdzona zasadność wniosku i 
o ile będzie taka konieczność wniosek na początku przyszłego roku byłby zrealizowany, 
Wniosek dotyczący drogi na Tabory zostanie zlecony do realizacji.  
- radna Mirosława Granica pytała o moŜliwość wyczyszczenia stawu w centrum wsi 
Jamielnik. Wójt odpowiedział, Ŝe o ile będzie wola Rady to pieniądze pozyskane ze 
sprzedaŜy drewna uzyskanego w wyniku zabiegów pielęgnacyjnych w lesie gminnym w 
Jamielniku i po uregulowaniu kosztu usługi, zostaną przeznaczone na ten cel.  
- pytania radnego Miki były skierowane do powiatu. Pan starosta zanotował i na pewno 
udzieli odpowiedzi. 
 
Sołtys Roman Jadanowski zapytał o termin zakończenia remontu mostu na drodze do Iławy. 
Objazdy spowodowały wydłuŜenie drogi z 8 do 20 km.   
 
Wójt odpowiedział, Ŝe rzeczywiście jest to duŜe utrudnienie dla mieszkańców Gminy. 
Według informacji Starostwa Powiatowego w Iławie, które odpowiada za tę inwestycję 
remont powinien zakończyć się w październiku.  
 
Wójt podziękował sołtysowi i mieszkańcom za zorganizowanie doŜynek w Radomnie. 
 
 
Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                           Przewodniczący Rady Gminy  
Roman Brzeski                                                                   Roman Biegajski  


